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Avtryck & uttryck

I min sommarlektyr fanns Lennart Pehrson 
”Historien om Charles A. Lindbergh – från 
Jesus till Judas”. En oerhört fascinerande bok, 
som jag slukade trots det gedigna omfånget: 
520 sidor.

Charles Lindberghs livsöde har nämligen alltid fångat 
mitt intresse. Han blev världskändis den 21 maj 
1927 när han landade i Paris efter att på 32 timmar 
genomfört den första nonstopflygningen över Atlanten. 
När jag dessutom i ungdomsåren fick klart för mig att 
denne djärve flygare var svenskamerikan ökade mitt 
intresse för denna bragd i luften ytterligare. Egentligen 
är det märkligt att det inte redan tidigare har skrivits 
en heltäckande biografi på svenska över Charles 
Lindbergh. Lennart Pehrson har sannerligen utfört 
en kulturgärning och verkligen grävt i flygarhjältens 
historia.

Charles Lindbergh hyllades som en hjälte världen 
över, hans kändisskap var enormt. Alla ville se denne 
djärve flygare. Problemet var att Charles Lindbergh var 
folkskygg. 1933 kom han och hans hustru till Sverige. 
Den 4 september landade paret med sitt flygplan på 
Hägernäs militärflygplats i Roslagen. Den flygande 
sphinxen ville undvika massmedia, men gav en 
presskonferens i Stockholm. Det blev dock bara några 
enstaka uttalande från Lindbergh: 
”Sweden is fine! Very fine!”

När ni kommit så här långt i texten undrar ni säkert: 
”Varför allt detta om en snart hundraårig flygarbragd i 
Klöverbladet?

Helt enkelt av den anledningen att några av de 13 
dagarna i Sverige tillbringade paret Lindbergh i 
Ljungbyhed. Lennart Pehrson skriver inte en rad om 
detta. Besöket på Krigsflygskolan i Ljungbyhed hölls 
nämligen hemligt för pressen.

Men nu kan Klöverbladet presentera en ingående 
skildring av det skånska besöket. För några år sedan 
läste jag Åge Lundströms memoarer, ”Minnen”. Ett helt 
kapitel ägnade denna ”flygargeneral” åt Lindberghs 
vistelse på Krigsflygskolan i Ljungbyhed, där 
Lundström var chef.

Visst är det märkvärdigt att denne världsberömde 
svenskamerikan satt sina avtryck i bygdens lokala 
historia.

Även i nutid lockar Klippan till besök. Det handlar om 
Treklöverns byggande på Tegelbruksområdet, men så 
är det också unikt i ett nationellt perspektiv. För första 
gången har ett polskt byggbolag totalentreprenad 
för ett nybygge i Sverige. Studiebesöken i Klippan av 
bostadsbolag från hela landet avlöser varandra. De är 
nyfikna på att ta del av Treklöverns erfarenheter av detta 
pionjärprojekt.

Det första hyreskontraktet för Tegelbruksområdet är 
dessutom undertecknat, trots att lägenheterna inte blir 
klara förrän i januari 2018.

För några veckor sedan hade jag förmånen att träffa 
Treklöverns äldste hyresgäst, Anna Jönsson i Torget 1 A 
fyllde 100 år den 1 augusti. Jag fick en trevlig pratstund 
med denna pigga jubilar, som kunde berätta om ett 
långt, långt liv. Minnet var det absolut inget fel på. Och 
glimten i ögat hade hon också. När jag skulle lämna den 
trevliga lägenheten fick jag följande uppmaning:
”Skriv nu inget skit om mig!”

I nummer 3 av Klöverbladet i fjor skrev vi om renover- 
ingen av fastigheten på Infanterigatan 7 i Ljungbyhed. 
Då handlade det mest om arbeten under jorden, som inte 
direkt påverkade den populära fastighetens utseende. 
Men nu är etapp 2 avklarad och resultatet av den är 
betydligt mer synlig, eller som Anna-May Andersson 
konstaterade: ”Utemiljön har blivit alldeles förtjusande.”

En annan fastighet som Treklövern lägger stora pengar 
på, närmare fyra miljoner kronor, är en genomgripande 
renovering av Gamla vägen i Östra Ljungby. Bolagets 
fastighetschef sticker till och med ut hakan, när han 
säger: ”När allt är klart kommer fastigheten att vara en 
prydnad för hela samhället.”

För de som missade årets BO-möte finns ett fylligt 
reportage. Som vanligt var det fullsatt i Klippans Kultur 
Center.

Att Treklöverns miljöarbete 
lovordas än en gång kan ni 
också läsa om i detta nummer 
och mycket annat förresten.

Trevligt läsnöje

Åke Jönsson
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NYTT PROJEKT 

nger Svensson blev först med att skriva kontrakt 
för en lägenhet på Tegelbruksområdet.I

Personlig assistans
Vi erbjuder dig 
Stöd till att 
Leva Livet 

Välkommen att kontakta oss!
Telefon: 0739-015 518
personligassistans@forenadecare.com

FÖRSTA HYRESGÄSTEN PÅ 
TEGELBRUKSOMRÅDET:

”Jag har aldrig bott i  
en lägenhet”

- Jag har aldrig bott i en lägenhet, förklarade Lena den 18 augusti 
på Treklöverns kontor i samband med att hon satte sitt namn på 
hyreskontraktet.

Först i januari är de nya lägenheterna på Tegelbruksområdet 
inflyttningsklara, så Inger har inte kunnat se sin nya bostad färdig, 
enbart på ritningar. Så visst är det ett stort steg för henne. I 49 år 
har Inger Svensson nämligen bott i ett eget hus i Klintarp:
- Det har varit svårt för mig att flytta därifrån”, men nu får det bära 
eller brista.

Samtidigt tycker hon det skall bli spännande att flytta till en helt 
ny lägenhet, som har alla tänkbara bekvämligheter. Fast det har 
varit en process för Inger Svensson.
- Ja, att få nytt och fint skall bli skönt och dessutom mera lättstädat. 
Jag har varit runt även i andra kommuner och tittar på lägenheter. 
Men att lämna Klippan skulle ha varit en för stor process för mig. 
Klippan är hemma för mig.

Då skulle hon kommit ifrån sina bekanta. Så i januari blir en 
lägenhet på andra våningen på Torggatan 33 Inger Svenssons 
nya bostadsadress.
- Det är jättebra att det finns hiss till lägenheten, konstaterar hon.

Dessutom har hon valt en lägenhet med omsorg, som ligger i 
utkanten av området.
- Jag vill vara så nära naturen som möjlighet och vid ån kan man 
inte bygga. Här får jag möjlighet att gå ut i naturen.
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VI GRATULERAR VI GRATULERAR

tort grattis säger Klöverbladet 
till Treklöverns äldsta hyres-

gäst! Den 1 augusti fyllde Anna 
Jönsson 100 år.
- Ja, det är fantastiskt, konstigt att 
man blivit så här gammal.

S

PIGG 100-ÅRIG JUBILAR HOS TREKLÖVERN:

”Jag har aldrig snapsat!”

Självfallet uppvaktade Treklövern jubilaren 
med en rejäl blomsterbukett, som 
överlämnades av fastighetschefen Mikael 
Svensson dagen före den stora dagen.
- Födelsedagen firade jag nämligen hos min 
dotter Lisbet Nilsson i Stidsvig med öppet 
hus. Det var så många som kom. Jag vet 
knappast hur många det var, någonstans 
mellan 60-70, berättar Anna Jönsson.

Klar i knoppen
Det är en mycket pigg 100-åring som tar 
emot i sin lägenhet på sjätte våningen i Torget 1.  
Anna föddes alltså den 1 augusti 1917 
mitt under det första världskriget. Om sitt 
födelseår konstaterar hon:
– Det bär respekt med sig. Jag är så glad att 
jag är klar i knoppen, framhåller jubilaren.

Ja, minnet är det sannerligen inget fel, inte 
kan man tro att man sitter och intervjuar en 

hundraåring. För kroppen i övrigt är rullatorn 
ett stabiliserande redskap.
- Den är bra, tidigare använde jag mig av käpp, 
men rullatorn är lite stabilare.

Anna har hemhjälp på morgonen, som också 
går med henne och handlar.
- På så vis kommer jag ut och ser andra 
människor.

Men bortsett från hemhjälpen på morgonen 
klarar sig Anna själv.
- Min dotter Lisbet kommer två dagar i veckan 
och lagar middag till mig och bunkrar upp 
i frysen, så att jag klarar mig själv resten av 
veckan.

Dottern Lisbet är 67 år och alltså pensionär.
- Det är mina två pågar också, Bertil är äldst 
med sina 75 år. Han bor i Magnarp, medan 
Arne finns i Skepparkroken, berättar Anna.

Själv föddes Anna i Ankarlöv, där hennes  
föräldrar stod för lantbruket och ålder-
domshemmet.
- Far skötte lantbruket och mor förestod 
ålderdomshemmet.

När Annas föräldrar 1934 byggde eget hus i 
Vedby flyttade hon som 17-åring med.
- Två år senare gifte jag med mig Göte och då 
flyttade vi in i en lägenhet i Klippan.

Paret Jönsson begåvades med tre barn. I takt 
med barnafödandet kändes lägenheten till slut 
för trång.
- Jag var hemmafru, det var man på den tiden, 
barnen skulle passas. 1948, nej jag skall inte 
ljuga. Det var 1949 som vi flyttade, slår Anna 
fast och bevisar än en gång att minnet är det 
sannerligen inget fel på.

Varit med om mycket
Familjen Jönssons hus låg på Dahlbergsvägen 
och där bodde man till mitten av 1990-talet.
- Vi började komma till åren och var trötta på 
trädgården. Så vi beslöt oss för att flytta till en 
lägenhet hos Treklövern.

Till en början bodde paret på Tingsgatan 31.
- Men det huset skulle rivas, så där bodde vi 
inte så länge. Så nästa adress blev Torget 1 A, 
en trerummare på sjätte våningen.

Anna blev änka i januari 1996, då Göte gick 
bort. På väggen i vardagsrummet hänger 
några av de tavlor som han broderat.
- Jag har alltid broderat i hela mitt liv och håller 
fortfarande på, men Göte började när han gått 
i pension från Televerket. Han tog efter mig.

När hon blickar tillbaka på sitt långa liv sker 
det konstaterandet:
- Jag har varit med om så mycket.
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VI GRATULERAR

B irgitta Persson var en av de tre lyckliga 
hyresgästerna i Treklövern, som vann 

bolagets fribiljetter till årets upplaga av 
”Bruksspelet”.

PIGG 100-ÅRIG JUBILAR HOS TREKLÖVERN:

”Jag har aldrig snapsat!”

Bruksspelets 
lyckliga vinnare

Från de tidiga ungdomsåren är det speciellt två minnen som gör 
sig påminda.
- Skördarna höggs med lie, det fanns inga maskiner. Det var noga 
med kanterna på åkrarna. Alla stråna skulle komma med. Allt skulle 
tas tillvara.

Anna Jönsson var 52 år när hon fick vara med om att bevittna den 
första människan på månen.
- När jag växte upp var det mest märkvärdiga man kunde vara med 
om att se ett flygplan i luften. Det var något helt fantastiskt. Jag 
bara stod där och tittade, säger Anna och tillägger:
- Men sådant förstår inte dagens ungdomar.

Pigg och klar
Den pigga 100-åringen har sex barnbarn och inte mindre än tio 
barnbarnsbarn. På tal om ålder säger Anna:
- Folk blir så gamla nuförtiden, 80 år är ju rena ungdomen.

Hon trivs bra i sin lägenhet, som är så prydlig och det centrala 
läget i byn är hon så nöjd med.
- Det är så nära till allting, säger Anna glatt.

På bordet i vardagsrummet ligger några KENO-lappar, som gäller 
dagens dragning.
- Man skall ju ha något att syssla med.

Två dagar i månaden tar Anna hissen ner till bingon i 
samlingslokalen på bottenvåningen i sjuvåningshuset.
- Bingon vill jag ju inte missa.

Varje dag läser hon den dagliga tidningen och varje vecka ser 
hon fram emot när ”Året Runt” kommer i brevlådan. Det är en 
veckotidning hon prenumererat på sedan den började komma 
ut. Korsorden löser hon och hinner också med en hel del hand- 
arbeten.
- Mest blir det numera grövre virkning.

Har hon då något råd att ge för ett långt liv? Anna drar lite på 
svaret, men säger sedan:
- Jag har i varje fall inte snapsat.

Men tillägger snabbt:
- Om det haft någon inverkan på min ålder vet jag ju inte.

Birgitta, som bor på Östra Ängsgatan i Klippan trodde inte sina öron 
när Treklövern ringde och berättade att hon vunnit två fribiljetter.
- Va, har jag vunnit, jag vinner ju aldrig när jag köper lotter, utbrast 
Birgitta.

Det kommunala bostadsbolaget sponsrar sedan många år 
Bruksspelet och de sex fribiljetter som ingår i paketet har man 
de senaste åren lottat ut bland sina hyresgäster. Hyresgästens 
lägenhetsnummer utgör lottsedeln och tre lyckliga vinnare, som 
får vardera två biljetter, skall utses.

Lyckonummer
Det här året log Fru Fortuna mot Birgitta Persson, Östra Ängsgatan 
i Klippan, Nerile Kletkiene, Pilagatan i Östra Ljungby samt Britt-
Kristin Lindström, Föreningsgatan i Ljungbyhed. Birgitta Persson 
tog med sig goda vänner från Ängelholm och hade en mycket 
trevlig kväll.
- Ja, det var jättebra, förklarar hon.

Årets musikal, ”Högt flygande planer”, handlade om 1920-talet. 
Det var andra gången som Birgitta Persson såg Bruksspelet.
- Men vi ska gå fler gånger, hälsar Birgitta.
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BO-MÖTET

et var fullsatt vid alla borden i Klippans 
Kultur-center, när Treklövern anordnade BO-

möte för nionde gången.
D

Fullsatt på BO-mötet!

Till denna så populära informationsträff på onsdagskvällen den 19 april 
hade 176 hyresgäster anmält sig. Uppenbart håller den här formen sitt 
grepp om bostadsbolagets hyresgäster. Innan vd Ulf Bengtsson gjorde 
den sedvanliga presentationen av bolagets verksamhet, visade han en 
bild med sex manliga kändisar, som alla hette Bo. Mitt i bilden fanns 
dessutom en ordförandeklubba.
- Kan någon räkna ut vad det här syftar på, undrade Ulf och vände sig 
till publiken.

Alla heter Bo
Det där med det gemensamma förnamnet Bo var kanske inte så svårt, 
men vad hade ordförandeklubban där att göra?
Ulf Bengtsson fick själv ge svaret:
- Alla heter Bo och så är det BO-möte.
En klurighet som lockade fram skratt i salen. 

Nya chefer
Därefter var det dags för den årliga informationen, som till exempel att 
Treklövern genomfört en omorganisation. 
- Vi har skapat ett mellanled i organisationen, upplyste Ulf Bengtsson. 
Tre mellanchefer har införts, Johan Karlsson basar som administrativ 
chef för marknadssidan, Bert Olofsson för energi och Mikael Svensson 
är numera fastighetschef.

När det gäller efterfrågan på Treklöverns lägenheter kunde en mycket 
nöjd VD konstatera:
- Den är väldigt stor och den ökar.

2015 låg snittet på antalet ködagar för att få en lägenhet på 275.
- Under fjolåret på 471. Det innebär att det tog ett och ett kvarts år för 
att få en lägenhet.

Ekonomi
Bolagets vinst hamnade på 7,4 miljoner kronor för 2016.
- Vi behöver det, när vi skall bygga nytt. Då krävs det en stark ekonomi, 
framhöll Ulf Bengtsson.

Ulf Bengtsson framhöll också att bolaget hållit en jämn underhållsnivå 
genom åren och att Treklövern har bra underhållsstatus på sina 
lägenheter. När det gällde ekonomin kom Ulf Bengtsson också in på 
det låga ränteläget.
- I vissa enstaka lån får vi till och med betalt för att låna pengar. Det är 
helt absurt.

För 2017 är ränteläget för det kommunala bostadsbolaget i snitt nere i 
en procent. Vad som däremot inte är bra är att kostnaderna ökar mer än 
hyresintäkterna. På sikt är det inte bra. Kontot för avskrivna fordringar, 
dvs hyresgästskulder vid avflyttning, var nere i ynka drygt 20 000 
kronor under 2016, vilket är oerhört glädjande. 

Bäst i Sverige
Detsamma gäller Nöjd kund index, där Treklövern är uppe i 67 procent. 
Inget annat av de bostadsbolag, som Scand Info mäter, kan konkurrera. 
Treklövern är överlägset bäst i landet. 
- Vi gör åtgärdsprogram efter de resultat, som undersökningen ger, så 
det är viktigt att ni fortsätter att fylla i enkäten, förklarade Ulf Bengtsson.

På underhållssidan för 2017 finns omfattande planer för fastigheten på 
Gamla vägen 24 i Östra Ljungby. (se särskild artikel). 

På Föreningsgatan 7 i Ljungbyhed blir det fönsterbyte. Treklövern 
räknar även med att lägga en miljon kronor på målning.
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Intressanta siffror
Treklöverns vd visade upp några mycket intressanta siffror 
beträffande nybyggnadstakten. Fram till 2019 kommer 
MKB (Malmö Kommunala bostadsbolag) att bygga 2 250 
lägenheter, vilket motsvarar 10 procent av beståndet.
- Treklövern kommer att bygga 98 lägenheter, vilket är 10 
procent av vårt bestånd. I jämförelse med Malmö har vi 
samma nybyggnadstakt som MKB.

Ulf Bengtsson upplyste också hyresgästerna om att för de 
som vill ha sina hyresavier med e-post, är det bara till att 
kontakta Bodil Svensson på kontoret. Med e-post sparar vi 
på miljön.

Digitalisering
Ulf Bengtsson slog också ett slag för Treklöverns egen app 
och uppmanade hyresgästerna att följa bolaget på Facebook 
och Twitter.
- Vi har i nuläget 318 följare på facebook. Vårt mål är att 
komma upp i 500 inom några månader.

Slutligen påminde han om att det analoga nätet definitivt 
stängs ner den 28 februari 2019.
- Från den 1 mars 2019 är det bara digitalt som gäller. 
Behöver ni hjälp kan ni vända er till Telia.

Talet om digitalisering utgjorde en lämplig övergång till nästa 
programpunkt. Klippans kommuns IT-chef Carl Gunnar 
Thosteman informerade om digitalisering och bredband.  
I samband med det anförandet upplyste Ulf Bengtsson om 
att Treklövern kommer att anordna kurser i datoranvändning 
och digitalisering. De närvarande hyresgästerna upp-
manades att redan under kvällen anmäla intresse och det 
var en del som Bodil Svensson fick anteckna på sin lista.

Sedan var det dags för mat. Parkköket stod för en mycket 
välsmakande buffé, som avslutades med kaffe och smarrig 
bakelse. Därpå lät sig hyresgästerna underhållas av det 
skönsjungande paret Elisabeth Assarsson och Tommy Juth. 
De framförde en kavalkad av minnen, sång och musik från 
operettens och musikalens värld.

Framträdandet avslutades med allsång och vad vore en 
bättre avrundning än:
”Vår bästa tid är nu…”
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RENOVERINGAR RENOVERINGAR

en omfattande renoveringen av Infanteri-
gatan 7 är färdig.

”Det har blivit så jättefint”, säger Anna-May 
Andersson, en av hyresgästerna i fastigheten i 
Ljungbyhed.

Än en gång lovordas Treklöverns miljöarbete

rets miljörevision är genomförd. 

D

Å

Om renoveringen på Infanterigatan:
”Utemiljön alldeles förtjusande”

Än en gång fick Treklövern mycket beröm för sitt 
miljöarbete. Mikael Svensson, miljösamordnare på det 
kommunala bostadsbolaget är självklart nöjd.
- Ja, det är väldigt glädjande.

Sedan i juni 2012 är Treklövern ett miljödiplomerat 
företag. Årligen genomförs en revision. Årets revision 
ägde rum den 15 juni och Treklövern fick strålande betyg. 
Eller vad tycks om miljörevisorn Björn Malmhagens 
sammanfattande omdöme.
”Treklövern har ett mycket bra arbete som tydligt styr mot 
ständiga förbättringar och förbättrad miljöprestanda. 

Som vanligt är det imponerande att se det 
strategiska arbetet med miljömål och tillhörande 
redovisning/uppföljning.”

Det är självfallet stimulerande att få så positiva 
omdöme av miljörevisorn. 
- Det är sporrande för framtiden, berättar Mikael 
Svensson.

Miljösamordnare Svensson är noga med att 
poängtera att alla bolagets anställda har all 
anledning att ta till sig av dessa lovord:
- Vi jobbar alla gemensamt för att ständigt förbättra 
vårt miljöarbete.

I och med årets revision är bolagets miljö-
diplomering förlängd med ytterligare ett år.

Redan i sista numret av Klöverbladet i fjor skrev vi om etapp ett, 
som omfattade stuprörsledning i marken och dränering samt 
bortforslandet av en oljetank. 

Nu är också etapp två avklarad och den har Treklövern 
genomfört i egen regi genom Johan Sjöberg. Entréerna har fått 
en ny utformning, en ny lekplats har skapats samt en grillplats. 
Dessutom har gångarna fått ny asfalt och många blommor har 
planterats i rabatterna.
- Ja, utemiljön har blivit alldeles förtjusande, berömmer Anna-May 
Andersson som bott i lägenheten på Infanterigatan i en 3-4 år. 
Tidigare bodde hon i Helsingborg, men så flyttade hennes dotter 
till Ljungbyhed och då började hon söka lägenhet i närheten.

Tomater och gurkor
Asta Persson, som bott i sin lägenhet på Infanterigatan, i närmare 
20 år, är också nöjd med den nya utformningen av utemiljön. 
Hennes balkong är fylld av röda pelargonier.
- Dessutom odlar jag tomater och gurkor på balkongen, berättar 
Asta.

Närmare två miljoner kronor har Treklövern totalt satsat på 
renoveringen av Infanterigatan. 
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astigheten på Gamla vägen 24 i Östra Ljungby 
genomgår en mycket omfattande renovering.

- Uppåt fyra miljoner kronor kommer den att kosta, det är en av 
Treklöverns enskilt största investeringar för det yttre innehållet på 
fastighetshetssidan, berättar fastighetschef Mikael Svensson.

Hela fastigheten är inklädd med byggnadsställningar, arbetet är i full 
gång. Treklöverns egna snickare, Rune och Lars Lundström svarar för 
omläggningen av taket.
- Vi är i gång sedan den 7 augusti. Två dagar senare började vi plocka 
bort takpannorna, berättar Rune Lundström.

När Klöverbladet gör besök på arbetsplatsen sysslar bröderna 
Lundström med att pappa om taket, vilket innebär mycket fysiskt arbete.
- Man känner sig lite vingabröden, konstaterar Lars Lundström.

I mitten av september skall de nya takpannorna vara på plats. 
Takrenoveringen omfattar också att alla skorstenar kläs in med ny plåt 
och taket förses med snörasskydd.
- Vidare skall gångbryggor för tillträde till skorstenarna monteras, 
upplyser Rune Lundström.

Omfattande renovering av 

Gamla vägen 24
F

”Huset blir en prydnad 

för hela Östra Ljungby”

För det övriga arbetet med renoveringen av fastigheten, såsom byte 
av fönster och balkongdörrar, har Treklövern anlitat företaget Interroc, 
genom avtal med HBV. Det externa företaget har redan varit igång med 
att plocka ner den nuvarande fasadbeklädnaden.
- Det handlade om eternitplattor, förklarar Mikael Svensson.

Eftersom dessa plattor innehöll asbest omgärdades hanteringen av 
dem av rigorösa säkerhetsbestämmelser. Den nya fasadbeklädnaden 
kommer att bestå av mineritskivor, genomfärgade cementfiberskivor. I 
den omfattande renoveringen ingår också ny utvändig belysning och 
bättre parkeringsutrymmen i form av större p-plats.
- Vi skall också bygga en större grillplats på baksidan av fastigheten, 
som knyter samman till bolagets intilliggande fastigheter på Pilagatan. 
När allt är klart kommer vår fastighet på Gamla vägen 24 vara en prydnad 
för hela Östra Ljungby, säger fastighetschef Mikael Svensson.
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När Charles Lindbergh kom till byn
FLYGARHJÄLTEN I LJUNGBYHED

n man med världsrykte tillbringade i september 1933 några dagar 
på Krigsflygskolan i Ljungbyhed. Charles Lindberghs namn hade 

flugit över hela världen när han 1927 med sitt flygplan Spirit of St. Louis 
blivit den förste att ta sig nonstop över Atlanten.

För att förstå vidden av detta celebra besök 
i lilla Ljungbyhed krävs en bakgrund till den 
flygning, som gjort Charles Lindberghs namn 
känt i hela världen. Han var född 1902 och 
svenskanknytningen bestod i att Lindbergh 
var sonson till bonden Ola Månsson i Gårdlösa 
nummer 15 i Smedstorps socken i Skåne. Ola 
Månsson hade suttit i riksdagen som ledamot 
av bondeståndet 1847-57, men 1860 beslutat 
sig för att emigrera till USA. Bakom beslutet 
låg ekonomiska oegentligheter, men också ett 
tämligen prekärt problem. Med sig till USA tog 
han nämligen sin trettio år yngre älskarinna 
Lovisa Carlén, som i största hemlighet fött 
en son den 20 januari 1858. Ola Månsson var 
far till sonen, som getts namnet Karl August. 
Riksdagsmannen övergav där med sin hustru 
och barnen i Skåne. Direkt efter ankomsten 
till det stora landet i väster hade Ola Månsson 
bytt namn till August Lindbergh.

Den äldste sonens namn amerikaniserades 
till Charles August Lindbergh, som blev en 

respekterad advokat och äktenskapet med 
Evangeline resulterade i att en son föddes den 
4 februari 1902 i Detroit. Den nyfödde fick 
samman namn som sin far så när som på att 
en extra stavelse lades till mellannamnet, som 
blev Augustus.

Den flygande dåren 
Efter att ha studerat mekanik vid universitetet 
i Wisconsin hade Charles Augustus 1922 
börjat ägna sig åt flygning och två år 
senare genomgått den amerikanska armén 
flygutbildning. Som kapten i flygvapnets 
reserv hade Lindbergh 1926 valt postflygare 
som yrke. Han utvecklades snabbt till en 
mycket skicklig flygare och en djärv sådan. 
Hans smeknamn ”Den flygande dåren” hade 
kommit sig av att postflygare Lindbergh vid 
fyra tillfällen klarat livhanken genom att 
vid störtningar ha sinnesnärvaro nog för 
att överge planen i fallskärm. Med denna 
djärvhet var det kanske inte så underligt att 
han börjat fundera på en soloflygning nonstop 
över Atlanten, något som ingen annan förmått 
utföra.

Inför tusentals åskådare lyfte han på 
morgonen den 20 maj 1927 från Roosevelts 
Fields på Long Island utanför New York. 
Spirit of St. Louis hade byggts om för att 
klara bensinförbrukningen för denna verkliga 
långtur. Lindberghs proviant bestod av fyra 
smörgåsar, en termos med choklad, två 
flaskor vatten och några näringstabletter.

Efter 33 timmar och 47 minuter landade 
Charles Lindbergh på Le Bourget. Han 
hyllades av flera hundra tusen fransmän på 
Paris flygplats. Den entusiastiska folkmassan 
hissade honom i luften, medan andra passade 
på att plocka till sig souvenirer från planet.

Familjetragedi 
Från denna stund var Charles Lindbergh en 
världskändis. Han hyllades var han än kom 

i världen. Under en hyllningsturné i Mexiko 
träffade han sin blivande fru Anne Morrow, 
dotter till USA:s ambassadör i Mexiko. De 
gifte sig 1929 och fick en son, som döptes 
till Charles Augustus Lindbergh, och gick ett 
mycket tragiskt öde till mötes. Den knappt 
tvåårige sonen kidnappades den 1 mars 1932. 
Det ledde till en enormt uppmärksammad jakt 
på gärningsmannen, men den lille pojken 
återfanns död. En tysk invandrare, Bruno 
Rickard Hauptmann, dömdes, trots nekande, 
för mordet och avrättades 1936.

Stopp i Ljungbyhed 
År 1933, året efter denna för paret Lindbergh 
så tragiska kidnappningen gjorde Charles 
med hustrun Anne som andrepilot i ett 
enmotorigt plan en flygning USA-Grönland-
Europa. Ändamålet med flygningen var att 
undersöka möjligheterna för regelbunden 
flygtrafik mellan de två kontinenterna. Under 
denna resa till Europa hade Charles också 
lagt in ett besök i Sverige för att besöka 
Smedstorp i Skåne, där hans farfar Ola 
Månsson bott. Men hur hamnade han i 
Ljungbyhed? Svaret på den intressanta frågan 
står att läsa i Åge Lundströms memoarbok 
”Minnen”. Denne man är egentligen värd en 
egen artikel eftersom han skaffade sig meriter 
som dubbel OS-guldmedaljör i ridsport på 
1920-talet, men valt en yrkeskarriär inom 
det svenska flygvapnet och 1932 utnämnts 

Paret Anne och Charles Lindbergh fotograferades 
under besöket på Ljungbyhed på trappan till Åge 
Lundströms tjänstebostad. Det historiska fotografiet 
är dessutom försett med parets autografer.
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När Charles Lindbergh kom till byn
FLYGARHJÄLTEN I LJUNGBYHED

HISTORIA

Apoteksombud    Uttagsautomat

Matbutiken nära dig!
www.hemkopljungbyhed.se

till chef för Krigsflygskolan i Ljungbyhed. På 
morgonen den 6 september hade major Åge 
Lundström fått ta emot ett telefonsamtal från 
sin gode vän, Gustaf Qviding, kapten vid 
Flygvapnet. ”Qvisse”, som han kallades, hade 
utsetts till ciceron under paret Lindberghs 
vistelse i Sverige. Nu lät kapten Qviding 
meddela att han i bil skulle anlända med den 
världsberömde flygaren och dennes hustru till 
Ljungbyhed samma kväll.

”Skulle det inte vara möjligt att förlägga paret 
Lindbergh i chefsvillan,” undrade ”Qvisse”. 
Det var kanske inte helt lämpligt menade Åge 
Lundström, eftersom chefsvillan ännu inte var 
ombyggd. Så i stället fick det bli en av de fyra 
sjukhusbarackerna och paret Lindbergh fick 
hålla till godo med torvströklosett! Besöket 
i Skåne skulle ske i största hemlighet, paret 
Lindbergh ville undvika publicitet. Inte 
minst för att undvika frågor kring den så 
tragiska händelsen med sonen året innan. 
Den svenskamerikanske flygarhjälten var 
naturligtvis högvilt villebråd för de svenska 
tidningarna. Sent på eftermiddagen kom ett 
telefonsamtal till major Lundström. Det var 
portieren på Frimurarhotellet i Linköping som 
informerade om att bilen med de berömda 
gästerna var på väg till Göteborg.
”Göteborg”, undrade majoren och tillade:
- Ni menar väl Ljungbyhed och inte Göteborg?
- Nej” fortsatte portieren och tillade: Det var 
många journalister som hörde det och som kan 
intyga, att det var Göteborg.

Så lätt hade en karavan av pressbilar låtit sig 
luras och satt högsta fart mot Göteborg. 

Först vid 21-tiden på kvällen anlände paret 
Lindbergh till Ljungbyhed, där en sen middag 
väntade. Efter den gjorde ”herrarna” ett kort 
besök på mässen. De flesta av de inkvarterade 

officerseleverna och lärarna hade hunnit gå 
och lägga sig. Men snart var alla samlade, 
många i pyjamas, på mässen för en ”trevlig 
pratstund” med den berömde Atlantflygaren.

Kräftkalas med mjölk 
Dagen därpå följde Charles Lindbergh, som 
utnämnts till överste av den amerikanske 
presidenten Coolidge, Krigsflygskolans 
övningar och intog lunch hos Nils och 
Lotty Gyllenkrok. På eftermiddagen var det 
enligt det uppgjorda programmet tänkt att 
Lindberghs skulle bege sig till Smedstorp, 
men när de närmade sig färdmålet såg de på 
avstånd massor av folk och bilar, varför de 
utan att upptäckas vände om och begav sig 
åter till Ljungbyhed.

Här väntade ett sedan länge inplanerat 
kräftkalas hos Lundströms. Kräftor var en 
kulinarisk nyhet för de långväga gästerna. 

Åge Lundström fick lära dem hur kräftor 
skulle ätas, varpå han sedan frågade vad de 
ville dricka till dessa skaldjur.
– ”Mjölk”, blev det överraskande svaret.
Värden försökte föra andra, enligt svensk 
tradition mer lämpade drycker på tal, men 
nej, det var mjölk som gällde! Paret Lindbergh 
lät sig väl smakas av kräftorna och skålade i 
mjölk till de övriga gästernas snapsar.

Morgonen därpå skulle bilfärden ställas mot 
Stockholm, men innan dess fick Charles 
Lindbergh tillfälle att visa sin skicklighet i 
luften. Han placerades i skolflygplanet SK 
10, som hamnat i vanrykte inom det svenska 
flygvapnet och inte längre användes på 
Krigsflygskolan.

Det hade varit kapten Qviding, som kommit 
med förslaget om SK 10, major Lundström 
hade försökt avstyra planvalet, men tvingats 
ge sig. När Lindbergh lyfte med planet kände 
majoren svår ångest, som dock lindrades 
omgående. Så här beskrev nämligen major 
Lundström i sin memoarbok Charles 
Lindberghs provflygning:
”Det var emellertid en fulländad uppvisning 
i avancerad flygnings alla moment. Han 
avslutade med en spinn och looping på lägsta 
höjd och landade därefter perfekt. Jag drog en 
djup lättnadens suck.”

Och när memoarskrivaren avslutade sin 
berättelse om den världsberömde flygaren 
skedde det med orden:
”Charles Lindbergh efterlämnade intrycket av 
en naturlig, vänlig, anspråkslös och begåvad 
man. Av flyghjälte med världsrykte fanns inte 
ett spår.”

Däremot finns det tack vare Åge Lundströms 
memoarbok spår av denna flygarhjältes tre 
dagar i Ljungbyhed i september 1933.

Den svenskamerikanske flyghjälten Charles 
Lindbergh är omgiven av Åge Lundström chefen för 
Krigsflygskolan i Ljungbyhed och Gustaf Qviding, 
kapten vid Flygvapnet och värd för paret Lindberghs 
vistelse i Sverige. Fotot är taget på flygfältet.
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TEGELBRUKSPROJEKTET

Treklöverns Tegelbruksprojekt 
lockar bostadsbolag till Klippan

www.prenad.se

EL & VITVARUSERVICE

Byggnationen på Tegelbruksområdet är unik, för första gången har 
ett polskt byggbolag totalentreprenad på ett nybygge i Sverige.
- Hittills har vi haft besök av Framtidskoncernen i Göteborg, som 
sköter alla de kommunala bostadsbolagens nybyggnad i staden. 
Även Svalövsbostäder och MKB i Malmö har varit på plats. Inte minst 
många kommunala bostadsbolag i mindre orter är nyfikna på hur 
det går med vårt pionjärprojekt. De har som vi haft få anbud på nya 
projekt och dessutom anbud som legat mycket högt, förklarar vd Ulf 
Bengtsson.

Positiva erfarenheter
Från Treklöverns sida har man enbart haft positiva erfarenheter av 
den polska entreprenaden. 
- Ja, vi är hittills mycket nöjda, konstaterar Ulf Bengtsson.

Det har i sin tur lett till att SABO, de kommunala bostadsbolagens 
nationella organisation, beslutat sig för att bjuda in utländska 
byggbolag, som vill bygga i Sverige, till en tvådagarskurs på temat: 
”Hur är det att bygga i Sverige.”
Kursen kommer att arrangeras den 16-17 oktober i Stockholm.
- Jag kommer där att berätta om Treklöverns erfarenheter av 
byggnationen på Tegelbruksområdet, förklarar Ulf Bengtsson.

Treklöverns VD avslöjar också att bolaget kommer att bjuda in andra 
kollegor i landet till visning.
- Det är naturligtvis roligt för oss att vårt pionjärprojekt har väckt 
sådan nyfikenhet runt om i landet, avslutar Ulf Bengtsson.

T reklöverns nybyggnation på Tegelbruksområdet 
lockar andra bostadsbolag i landet till besök  

i Klippan.

Svalövsbostäder passade på att inta lunch på Parkköket efter besöket på 
arbetsplatsen.

Längst till vänster ser vi Jonas Högstedt, ansvarig för nybyggnation på Sabo 
(Sveriges allmännyttiga bostadsföretags organisation), Cecilia Johannison (KMA 
och utvecklingsledare på Framtidenkoncernen i Göteborg), Anna Nordén (Chef för 
utvecklingsavdelningen på framtidenkoncernens byggutveckling), Ulf Bengtsson 
Vd Treklövern bostads AB, Torbjörn Landgren Kontrollansvarig Åkermans 
Ingenjörsbyra AB, Slawomir Kowalski Platschef Tulcon, Piotr Błachowski 
Arbetsledare VVS arbeten Tulcon.

scandinavienscandinavien
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information från klippans kommunTEGELBRUKSPROJEKTET

Ta chansen att tycka till om Klippans kommun

Under hösten är det dags för medborgarunder-
sökning. Den genomförs av Statistiska central-
byrån och besvaras av slumpmässigt utvalda 
medborgare.

Medborgarundersökningen består av en enkät 
som besvaras i pappersform eller via webben. 
Privatpersoner som blir ombedda att delta i 
undersökningen blir slumpmässigt utvalda.
Enkäten kommer vara tillgänglig under septem-
ber och oktober.

Frågorna fokuserar på följande områden:

• Kommunen som en plats att bo och leva på
• Kommunens verksamheter
• Medborgarnas inflytande i sin kommun

Hoppas att du som blir utvald vill vara med och 
tycka till om vår kommun! Mer information finns 
på klippan.se.

Välkommen till språkcafé
Vi träffas i Sågenhuset på Äng-
elholmsgatan 1 i Klippan och på 
biblioteket i Ljungbyhed. 

Varmt välkommen är du som 
vill träna på det svenska språket 
och du som är svensktalande 
och vill hjälpa till.

Följ Klippans kommun på Face-
book för att ta del av de senas-
te nyheterna.

Under hösten är det dags för medborgarunder-
sökning. Den genomförs av Statistiska central-
byrån och besvaras av slumpmässigt utvalda 
medborgare.

Medborgarundersökningen består av en enkät 
som besvaras i pappersform eller via webben. 
Privatpersoner som blir ombedda att delta i 
undersökningen blir slumpmässigt utvalda.

Ta chansen att tycka till om Klippans kommun

Enkäten kommer vara tillgänglig under september och 
oktober.
Frågorna fokuserar på följande områden:

• Kommunen som en plats att bo och leva på

• Kommunens verksamheter

• Medborgarnas inflytande i sin kommun
Hoppas att du som blir utvald vill vara med och tycka 
till om vår kommun! Mer information finns på klippan.se.

Välkommen till språkcafé
Vi träffas i Sågenhuset på 
Ängelholmsgatan 1 i Klippan 
och på biblioteket i Ljungbyhed.

Varmt välkommen är du som vill 
träna på det svenska språket och 
du som är svensktalande och vill 
hjälpa till.

Följ Klippans kommun på 
Facebook för att ta del av 
de senaste nyheterna.

FLY n´ RIDE 16 september
Gillar du veteranbilar, motorcyklar och flygplan? 

Då är FLY n´RIDE platsen för dig.
Förutom de fina fordonen blir det en härlig 

gemytlig stämning och avkopplad atmosfär.
Läs mer på www.flynride.se
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information från klippans kommun

Utställningar i Klippans konsthall

2/9-8/10  Agneta B. Lind, textil

14/10-19/11  Joanna Thede, ljusinstallationer

22/11-3/12  Konstföreningens medlemsvinster

9/12-14/1  Klippanpopen 40 år 
   – en musikutställning i och med tiden

Utställningarna är ett samarbete mellan Klippans konstfören-
ing och Kultur- och fritidsförvaltningen i Klippans kommun.

Succén Föreningsmässan är tillbaka
Lördagen den 30 september är ett datum du 
inte vill missa att boka in i almanackan. Då är 
det dags för årets Föreningsmässa. 

Givetvis hoppas vi på ännu en framgångsrik 
mässa – kanske kan vi till och med lyckas ännu 
bättre i år? Välkomna till Storgatan 9 i Klippan 
(huset där Klippans bibliotek, musikskolan och 
konsthallen ligger) klockan 11.00–15.00. 

Du kan läsa mer om mässan på klippan.se. Följ 
gärna Klippans kommun på Facebook där vi läg-
ger ut de senaste nyheterna. 

Klippans kommun vill också passa på att rikta 
ett stort tack till de deltagande föreningarna. Ni 
skapar fantastiska förutsättningar för ett rikt och 
aktivt liv för kommunens invånare. 

Vi kontrollerar barnomsorgsavgifter

Det är en rättvisefråga att alla betalar rätt avgift för sin plats i förskola, fritidshem och peda-
gogisk omsorg. I höst tittar vi närmare på det som betalades in 2015. Kontrollen går ut på att 
vi tar fram uppgifter på hur mycket du har betalat för barnomsorg 2015. Den summan jäm-
för vi med hushållets gemensamma taxerade årsinkomst som delas på tolv för att få fram en 
genomsnittlig månadskostnad. Då vet vi hur mycket du borde ha betalat för året. 
Om du har betalt för mycket kommer du få pengar tillbaka. Om du har betalt för lite kommer 
du få en räkning att betala. Läs mer på klippan.se. 

Utställningar 
i Klippans konsthall

2/9 - 8/10  Agneta B. Lind, textil

14/10 - 19/11  Joanna Thede, ljusinstallationer

22/11 - 3/12 Konstföreningens medlemsvinster

9/12 - 14/1  Klippanpopen 40 år
  – en musikutställning i och med tiden

Utställningarna är ett samarbete mellan 
Klippans konstförening och Kultur- och fritidsförvaltningen 

i Klippans kommun.

Lördagen den 30 september är ett datum du inte vill missa att boka in i 
almanackan. Då är det dags för årets Föreningsmässa.

Givetvis hoppas vi på ännu en framgångsrik mässa – kanske kan vi till och med lyckas 
ännu bättre i år? Välkomna till Storgatan 9 i Klippan (huset där Klippans bibliotek, 
musikskolan och konsthallen ligger) klockan 11.00–15.00.
Du kan läsa mer om mässan på klippan.se. 
Följ gärna Klippans kommun på Facebook där vi lägger ut de senaste nyheterna.
Klippans kommun vill också passa på att rikta ett stort tack till de deltagande 
föreningarna. Ni skapar fantastiska förutsättningar för ett rikt och aktivt liv för 
kommunens invånare.

Vi kontrollerar barnomsorgsavgifter
Det är en rättvisefråga att alla betalar rätt avgift för sin plats i förskola, fritidshem och pedagogisk 
omsorg. I höst tittar vi närmare på det som betalades in 2015. Kontrollen går ut på att vi tar fram 
uppgifter på hur mycket du har betalat för barnomsorg 2015. Den summan jämför vi med hushållets 
gemensamma taxerade årsinkomst som delas på tolv för att få fram en genomsnittlig månadskostnad. 
Då vet vi hur mycket du borde ha betalat för året.
Om du har betalt för mycket kommer du få pengar tillbaka. Om du har betalt för lite kommer du få en 
räkning att betala. Läs mer på klippan.se.

Succén Föreningsmässan är tillbaka
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AB
0435-77 54 35

Lilla Kloster

Förvaltning & Entreprenad
0435-77 54 30

Fastighets- o.
Trädgårdsskötsel
Anläggnings-
arbeten
Miljövänlig 
ogräsbekämpning
med HEATWEED

Välkommen med din förfrågan till:

vvs@lillakloster.se
Välkommen med din förfrågan till:

info@lillakloster.se

VVS-service

AB
0435-77 54 35

Lilla Kloster

Förvaltning & Entreprenad
0435-77 54 30

HYRESGÄSTUTFLYKTER

Sommarutflykterna 
lockade mycket folk

Till sommarens bussresa lördagen den 29 juli för ”de leklystna”, 
dvs främst barnfamiljer, hade 70 anmält sig. Första stoppet var på 
Karslunde rastplats, där den medhavda fikan förtärdes. Därefter 
fortsatte bussarna till Bonbon-land. 

För det facila priset av 150 kronor ingick inte bara bussresan och 
inträdet utan även ”Djungelbuffé på leklandets Djungelrestaurang. 
Att priset kunde vara så lågt beror på att Treklövern sponsrar 
dessa sommarutflykter, som arrangeras tillsammans med 
Hyresgästföreningen. 

Det rörde sig sannerligen om en heldag med råge. De första 
resenärerna klev på bussen i Ljungbyhed kl 7 på morgonen och 
först kl 21 på kvällen var man hemma igen.

Heldag
För de av Treklöverns hyresgäster som föredrar lite stillsammare 
aktiviteter anordnades en bussresa till Immeln tisdagen den 29 
augusti. 

Hela 77 hyresgäster hade anmält sig. På uppvägen stannade man 
till på Trästället i Skyrup. Klockan 12 avseglade m/s Immeln. I 
2,5 timmar kryssade man omkring på den vackra sjön och avnjöt 
också lunchen, bestående av varmrökt lax med romsås, på båten.

Därefter åkte man vidare till Hovdala slott utanför Hässleholm. 
Här dracks eftermiddagskaffet och det blev tillfälle att smaka den 
speciella ”Hovdalatårtan” på ”Fröknarnas café”. Omkring kl. 18 
var man hemma igen.

S uccén för hyresgästernas sommarutflykter 
håller i sig.

Det krävdes fyra bussar för att få med alla.

Ingen reklam tack!
Gratis dekal finns att hämta

ite varstans vid brevlådorna på lägen-
hetsdörrarna hos Treklövern återfinns 

uppmaningen ”Ingen reklam tack”.

Nu har det kommunala bostadsbolaget tagit fram en snygg 
dekal med just den texten.
- Den kan våra hyresgäster hämta gratis på vårt kontor, 
förklarar Ulf Bengtsson VD vid Treklövern.

Bakom framtagandet av dekalen står Treklövern och Ulf 
Bengtsson förklarar:
- Varje vecka kör vi bort en förfärlig massa reklamtryck och 
tidningar från våra miljöhus.

Den här typen av sopor  tar stora resurser i kärlen och varje 
kärl betalar Treklövern för.
- Så vi sparar både pengar och miljön, om de av våra 
hyresgäster som inte är intresserade av all reklam sätter upp 
en dekal på sin dörr, konstaterar Ulf Bengtsson.
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• Papper • Canvas • Tapeter 
• Kläder • Klistermärken

Vi trycker  dina egna foto på:

N. Skolgatan 2, Klippan • 0435 - 77 90 50
info@adaptmedia.se • www.adaptmedia.se

www.elsystem.se      0435 - 44 34 70
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